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Parlamentul României 
Camera Deputaților 
 

GRUPUL PARLAMENTAR U.D.M.R. 

 
Adresată:   

Ministerului Mediului 
În atenția doamnei ministru Grațiela Leocadia Gavrilescu 
 

De la: Deputat Benkő Erika - circumscripția electorală nr. 15, județul Covasna, 
 
Obiectul:                        Rezolvarea situației privind populația de urși 
 
Stimată Doamna Ministru, 
   

Situația privind suprapopulația urșilor care intră în gospodăriile oamenilor este din ce în 
ce mai gravă de la un an la altul. Animalele nu se mai tem de nimic și au ajuns chiar să intre pe 
terasele restaurantelor din stațiunile covăsnene, printre turiști, ziua în amiaza mare. 

Localnicii se tem pentru viețile lor și afirmă că se află într-o situație de criză. În luna 
iulie, în stațiunea Balvanyos urșii, într-o săptămână, au intrat în 17-18 case de vacanțe, în 
totalitate au făcut pagube în mai mult de 30 de case de vacanță și au distrus un gard de 10 metri. 
Doar în luna mai, localnicii au sunat de 12 ori la 112 pentru incidentele cauzate de atacurile 
urșilor din zonă la fața locului s-au deplasat mai multe echipaje de jandarmi care au alungat urșii, 
însă după ce au părăsit jandarmii locațiile anunțate, urșii au revenit de fiecare dată continuând 
distrugerea imobilelor. 

Primarul comunei Turia, de care aparţine staţiunea Balvanyos, spune că urșii intră zilnic 
în gospodării, iar situația s-a agravat din toamna anului trecut. Tot de atunci, numărul turiștilor a 
început să scadă, fiind cu aproximativ 20% mai mic față de anul trecut. 
 În luna august, în comuna Cernat ursul a intrat în gospodăria unei case unde pe lângă 
pagubele produse a omorât o scroafă cu trei purcei. În ultimele zile aceasta fiind al doilea 
incident în comună respectivă. 

În localitatea covăsneană Bodoc, o ursoaică rănită s-a ascuns în apele Oltului. Cel mai 
probabil animalul a fost lovit de tren, pentru că acesta nu își putea mișca membrele posterioare. 
Animalul rănit care abia se târa a fost văzut de către un localnic din Bodoc în dimineața zile de 
luni, 29 iulie, care a sesizat conducerea localității, iar aceștia, l-a rândul lor, au cerut sprijinul 
fondului de vânătoare, a reprezentanților direcției sanitar-veterinare, a poliției și a altor organe 
abilitate. 

Situația a fost raportată la Ministerul Mediului, și, deși la fața locului au fost prezenți 
reprezentanți ai mai multor autorități competente, nimeni nu putea să ia o decizie în lipsa unui 
răspuns de la București, care întârzia să apară, mai mult de 10 ore. 
Timp de ore în șir, ursoaica a suferit în fața mulțimii adunate pentru că nimeni nu putea face 
nimic.  
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S-a luat hotărârea ca animalul să fie tranchilizat, iar după aceea să se obțină ordinul de 
derogare, însă nu a fost cazul pentru că ursoaica a murit imediat după ce a primit injecția. 

Locuitorii comunei zilnic se confruntă cu probleme cauzate de urși. În perioada 
respectivă un urs a săpat pe sub gardul electric într-o gospodărie și a distrus toți stupii de albine.  

 
Potrivit Agenției pentru Protecția Mediului, la momentul actual există peste 1.600 de urși 

într-un județ unde numărul maxim care ar putea asigura conviețuirea pașnică este de aproximativ 
400. 

Numai anul trecut urșii au provocat pagube de peste 500.000 de lei în gospodăriile din 
județul Covasna. 
 

Luând în considerare situațiile prezentate mai sus și care se vor întâmpla din cauza 
numărului crescut al populației de urși, care formează un pericol inedit localnicilor și a 
gospodăriilor acestora, solicit rezolvarea situației inadmisibile din partea ministerului mediului 
să ia măsuri imediate atât pentru rezolvarea întâmplărilor din prezent cât și pentru soluționarea 
acestor situații în viitor. 

 
 
 
Solicit răspuns în scris. 
Cu stimă,         
 
        Benkő Erika 
        Deputat UDMR 
București 
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